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ZAPISNIK 

sa 35. sjednice Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, 

održane 27. marta 2015. godine 

 

 

Sjednica je počela u 11.10 časova. 

Sjednici su predsjedavali Slaven Radunović, predsjednik Odbora i Marija Maja Ćatović, 
zamjenica predsjednika Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Predrag Sekulić, Srđa Popović, Šefkija Murić, Nada 
Drobnjak, Obrad Mišo Stanišić, Koča Pavlović, Danko Šarančić i Azra Jasavić. 

Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: Damir Šehović, Predrag Bulatović i Genci 
Nimanbegu. 

Sjednici su prisustvovale saradnice u Odboru: Sanja Bulatović i Marija Milošević. 

Sjednici su prisustvovali Zoran Pažin, ministar pravde, Svetlana Rajković, pregovarač za 
poglavlja 23 i 24 i generalna direktorka Direktorata za međunarodnu pravnu saradnju i 
evropske integracije Ministarstva pravde, Mira Cerović, šefica Radne grupe za poglavlje 24 i 
savjetnica u Ministarstvu unutrašnjih poslova i Miloš Radonjić, sekretar za poglavlje 24 i 
savjetnik u Ministarstvu vanjskih poslova i evropskih integracija, kao i predstavnice NVO 
sektora – Ana Vujošević iz Centra za građansko obrazovanje i Aleksandra Vavić iz Instituta 
alternativa, po pozivu predsjednika Odbora. 

Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija. 

 

* * * * * *  

  

Nakon što je predsjednik Odbora konstatovao da postoji kvorum za rad i odlučivanje, 
predstavio je predloženi dnevni red:  

  

1. Drugi polugodišnji izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije Crne 
Gore u Evropsku uniju za period jul – decembar 2014. godine; 

2. Akcioni plan za pregovaračko poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna prava; 

3. Akcioni plan za pregovaračko poglavlje 24 – Pravda, sloboda i bezbjednost. 

 

Predsjednik Odbora je kazao da je ministar vanjskih poslova i evropskih integracija Igor Lukšić 
obavijestio da zbog neodložnih obaveza neće moći da prisustvuje sjednici. Imajući to u vidu, 
predsjednik Radunović je predložio da se prva tačka dnevnog reda odloži za sljedeću sjednicu, 
kao i da se doda nova tačka dnevnog reda – Razno. 

Članovi Odbora jednoglasno su podržali predložene izmjene dnevnog reda, koji glasi:  
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D N E V N I    R E D : 

  

1. Akcioni plan za pregovaračko poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna prava; 

2. Akcioni plan za pregovaračko poglavlje 24 – Pravda, sloboda i bezbjednost; 

3. Razno. 

* * * * * * 

 

TAČKA 1 

Akcioni plan za pregovaračko poglavlje 23 – Pravosuđe i temeljna prava 

U predstavljanju prve tačke dnevnog reda, predsjednik Odbora je kazao da je Akcioni plan za 
poglavlje 23 koncipiran kroz četiri oblasti: Pravosuđe, Borba protiv korupcije, Temeljna prava 
i Saradnja sa NVO sektorom. On je dodao da kroz politiku pravosuđa i osnovnih prava, građani 
ostvaruju svoja prava, ali i dobijaju prostor bezbjednosti, pravne sigurnosti i efikasnog sudskog 
sistema. Napomenuo je i da napredak u ovom poglavlju zavisi od rasvjetljavanja slučajeva 
korupcije na visokom nivou, te da se ne smije zanemariti obaveza ravnomjernog napretka u 
ostvarivanju obaveza u svim poglavljima. U tom pogledu, neophodna je saradnja svih 
relevantnih institucija, dosljednost reformama i odlučnost svih političkih struktura. 

Kazavši da su rokovi iz prvih akcionih planova za poglavlja 23 i 24 bili suviše ambiciozni, te da 
adaptacija ovih dokumenata podrazumijeva izmjenu mjera, uvođenje novih podmjera, ali i 
određivanje novih rokova za nerealizovane aktivnosti, predsjednik Odbora je dao riječ ministru 
pravde Zoranu Pažinu. 

Ministar pravde Zoran Pažin kazao je da će biti na raspolaganju Odboru, imajući u vidu da 
komunikaciju sa Skupštinom smatra svojom prioritetnom obavezom. Shodno činjenici da je tek 
stupio na dužnost ministra, prepustio je predstavljanje Akcionog plana za poglavlje 23 – 
Pravosuđe i temeljna prava gđi Svetlani Rajković, pregovaraču za poglavlja 23 i 24, te kazao 
da on može govoriti o strateškim pitanjima u oblasti vladavine prava, više pravnim, a manje 
političkim, koja mogu biti u fokusu interesovanja poslanika. Predsjednik Odbora je odgovorio 
da je oblast vladavine prava ipak suštinski političko pitanje, posebno kad je u pitanju resor 
Ministarstva pravde i obaveze iz poglavlja 23, a zatim je dao riječ gđi Rajković. 

Svetlana Rajković, pregovarač za poglavlja 23 i 24 i generalna direktorka Direktorata za 
međunarodnu pravnu saradnju i evropske integracije Ministarstva pravde, kazala je da su 
akcioni planovi za poglavlja 23 i 24 strateško-operativni dokumenti, odnosno osnovni polazni 
dokumenti za reforme u oblasti vladavine prava, te da kao takvi podliježu adaptaciji. Kako je 
ona kazala, osnovni razlog za adaptaciju dokumenata nije bio kašnjenje u realizaciji pojedinih 
mjera, već je prilikom usvajanja prvih akcionih planova Evropska komisija naglasila da je 
adaptacija neophodna, kako bi dokument bio što efikasniji, prijemčiviji i lakši za realizaciju. 
Gđa Rajković je pojasnila da su postavljena dva pravca u kontekstu njihove adaptacije. Prije 
svega, određeni rokovi za realizaciju su se ispostavili kao suviše ambiciozni, prvenstveno zato 
što je Evropska komisija u nekim segmentima zahtijevala da oni budu minimalni, ali i zato što 
je procedura usvajanja zakona postala komplikovanija. Ona je objasnila da, prema novoj 
proceduri, nadležno ministarstvo nakon izrade nacrta zakona isti šalje na javnu raspravu, 
nakon čega sprovodi konsultacije sa Sekretarijatom za zakonodavstvo, pa dokument šalje na 
mišljenje Evropskoj komisiji. Nakon sugestija i komentara EK, nacrt zakona treba ponovo da 
bude predmet konsultacija sa Sekretarijatom za zakonodavstvo. Ipak, ona je dodala da 
statistički podaci nijesu loši, imajući u vidu da je na kraju 2014. godine realizovano 66% mjera 
iz Akcionog plana za poglavlje 23. Kad je u pitanju drugi pravac adaptacije akcionih planova, 
kazala je da su indikatori rezultata i učinka jasnije definisani, kako bi bili bliži privremenim 
mjerilima, koji predstavljaju važan pokazatelj za EK. Takođe, dodato je više podmjera, u cilju 
lakšeg praćenja realizacije. U oblasti borbe protiv korupcije, odnosno u dijelu koji se tiče 
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preventivnog djelovanja, nema mnogo podmjera, jer je Akcionom planu dodat aneks, koji 
sadrži sve neophodne korake do 2016. godine u smislu zakonskih i institucionalnih obaveza. 
Takođe, potpuno su preformulisane i razrađene mjere koje se odnose na Specijalno tužilaštvo, 
a naročito je važna mjera koja se odnosi na uspostavljanje informacionog sistema kojim bi se 
Specijalno tužilaštvo povezalo sa drugim relevantnim institucijama u cilju bezbjedne razmjene 
podataka u istragama, jer ta mjera predstavlja zajedničku aktivnost za akcione planove za 
poglavlja 23 i 24. Prema riječima gđe Rajković, u oblasti temeljnih prava dodato je oko 30 
podmjera, a 13 mjera preformulisano, imajući u vidu da je oblast izuzetno široka i disperzovana 
na više institucija. Takođe, ona je pojasnila da su kašnjenja u realizaciji najviše prouzrokovana 
nedostatkom finansijskih sredstava za realizaciju mjera koje se tiču unapređenja infrastrukture 
i administrativnih kapaciteta. U oblasti saradnje sa NVO sektorom, ostvaren je najmanji stepen 
realizacije, pa je potpuno preformulisano osam mjera, a dodate su tri nove podmjere. Gđa 
Rajković je izrazila nadu da će u sljedećem periodu stepen realizacije biti veći, napominjući da 
ova oblast nije bila obavezna za Crnu Goru, ali se težilo da ovo poglavlje bude što 
transparentnije. 

Ministar Pažin je kazao da je Rajković stručno i profesionalno predstavila suštinu procesa u 
poglavlju 23, a da on želi više da govori o konkretnim problemima u ovoj fazi integracija. On je 
naglasio važnost evaluacije primjene zakona, jer kolizija unutrašnjih propisa dovodi do 
stvaranja problema u poštovanju međunarodnih pravnih standarda. Predsjednik Radunović je 
pozdravio poziv ministra Pažina da se diskutuje o konkretnim izazovima u sprovođenju 
propisa. 

Član Odbora Koča Pavlović kazao je da je izuzetno dobro što je NVO sektor uključen u proces 
reformi, ali da smatra da je Skupština manje uključena nego nevladine organizacije, iako je 
ona ta koja može najviše da uradi na ostvarenju cilja transparentnosti. On je predložio da se 
organizuje plenarna sjednica na temu akcionih planova, ali i na temu realizacije preporuka 
POSP-a. U dijelu Akcionog plana za poglavlje 23 koji se tiče borbe protiv korupcije, poslanik 
Pavlović je ocijenio da postoji strategija „borbe protiv borbe protiv korupcije“, koja se ogleda u 
hiperprodukciji institucija, gdje nijedna od njih nema dovoljno mehanizama za kvalitetan rad. 
On je mišljenja da mala država poput Crne Gore ne treba da kreira veliki broj institucija za 
borbu protiv korupcije, koje imaju odvojene nadležnosti i nedovoljnu komunikaciju, već treba 
da formira jednu instituciju sa jasnim zakonskim mehanizmima. Pomenuo je i pitanje 
pronalaženja sistema za borbu protiv neopravdano stečene imovine, koja predstavlja indikator 
korumpiranosti javnih funkcionera. On je kazao da Crna Gora u ovom polju ima međunarodne 
obaveze, kao potpisnica Konvencije UN-a o borbi protiv korupcije i Inicijative Pakta za 
stabilnost Jugoistočne Evrope za borbu protiv korupcije. U tom pogledu, predstavio je dva 
moguća pristupa za pronalaženje adekvatnih mehanizama. Prema pristupu iz NVO Mreža za 
afirmaciju nevladinog sektora, imovina koja je neobjašnjivo stečena treba da se kriminalizuje 
putem izmjena Krivičnog zakonika i Zakonika o krivičnom postupku, ali postoji argumentacija 
da se ovim pristupom krši ustavni princip pretpostavke nevinosti. Drugi pristup, prema riječima 
poslanika Pavlovića, je zakonodavna inicijativa Demokratskog fronta, koja podrazumijeva da 
svaki javni funkcioner ima obavezu da prijavi imovinu, a da se izmjenama Zakona o 
sprečavanju sukoba interesa imovina koja nije prijavljena tretira pod sumnjom da je nezakonito 
stečena. Na osnovu anonimne prijave ili istraživanja medija, Komisija za sprječavanje konflikta 
interesa, a kasnije Agencija za antikorupciju, bila bi dužna da od tužilačkih organa zatraži 
istragu. Takođe, povodom tačke 2.1.8. iz Akcionog plana, o ulozi Skupštine u borbi protiv 
korupcije, on je kazao da Odbor za antikorupciju nema kapacitet da postupa prema 
prigovorima i žalbama građana, kao ni podršku za jačanje svojih kapaciteta. Dodao je da je u 
kontrolnim mehanizmima Skupštine zaobiđena parlamentarna istraga, koja je za razliku od 
ostalih, uređena Zakonom o parlamentarnoj istrazi, koji je nedostatan jer ne definiše sankcije 
za iznošenje neistinitih informacija ili za nepojavljivanje na sjednici anketnog odbora. 

Članica Odbora Azra Jasavić kazala je da Ministarstvo unutrašnjih poslova, Agencija za 
nacionalnu bezbjednost, tužilački organi i Komisija za sprječavanje konflikta interesa treba da 
rade svoj posao, a nevladine organizacije i mediji ne smiju da preuzimaju njihove ingerencije. 
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Ona je pomenula slučaj medijskih izvještaja o mogućim skrivenim računima potpredsjednika 
Demokratske partije socijalista Svetozara Marovića u HSBC banci, kazavši da posao medija i 
NVO sektora jeste da pokreću akcije istraživačkog novinarstva, ali da je na tužilaštvu da 
pokrene istragu. Takođe, kazala je da je emisija „Mehanizam – obećana zemlja“ otvorila 
određena pitanja na selektivan način, a da Skupština ne treba da se vodi selektivnošću, već 
da na kvalitetan način ispita porijeklo stečene imovine svih za koje se to smatra neophodnim. 
Ona je dodala da mjerljivi rezultati u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije na 
visokom nivou ne mogu postojati bez kvalitetnog tužilaštva, koje će pribaviti kvalitetne dokaze, 
kao osnovu za pravosnažne sudske odluke. 

Predsjednik Odbora je kazao da se u suočavanju sa problemom porijekla stečene imovine ne 
treba zaklanjati iza dometa postojećih zakonskih propisa, jer se uvijek može naći mehanizam 
za procesuiranje nezakonitih aktivnosti. On je izrazio nadu da će ministar Pažin doprinijeti 
napretku u ovoj oblasti. 

Član Odbora Predrag Sekulić kazao je da je dosad na planu procesa pregovora sa Evropskom 
unijom završen veliki broj obaveza i da je dinamika dobra, prije svega zahvaljujući političkoj 
volji vladajuće stranke, ali i cijelog društva, pa je i zamolio da se izbjegne davanje izjava poput 
onih da nema političke volje za sprovođenje reformi. On je podsjetio da je u pogledu reforme 
pravosuđa, Skupština imala odlučujuću ulogu kroz glasanje za ustavne izmjene i izmjene 
zakonodavstva, u skladu sa zahtjevima Evropske komisije. Ipak, dodao je da se ne smije 
zaboraviti princip podjele vlasti. On je istakao da je stav Demokratske partije socijalista da 
nema zaštićenih osoba za koje zakon manje važi, ali i da treba izbjeći zamku neosnovanog 
optuživanja i kršenja presumpcije nevinosti, naročito ne na Odboru za evropske integracije, u 
okviru kojeg postoji zajednički stav o važnosti evropskih integracija i želja da one budu što brže 
i uspješnije. 

Povodom predloga poslanika Pavlovića za organizaciju plenarne sjednice na temu akcionih 
planova i realizacije preporuka POSP-a, predsjednik Radunović je kazao da će, nakon 
razmatranja na sjednici Odbora, predmet rasprave na plenumu biti Drugi polugodišnji izvještaj 
o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije Crne Gore u EU za period jul – decembar 
2014. godine. Što se tiče stepena realizacije preporuka POSP-a, ta tema će biti razmatrana 
na sljedećoj sjednici Odbora, a o tome će kolege iz Evropskog parlamenta biti obaviještene u 
aprilu, na X sastanku POSP-a. On je kazao da se nakon usvajanja novih preporuka može 
inicirati organizacija plenarne sjednice. Predsjednik Radunović je dodao da je Vlada po 
definiciji odgovorna za vođenje pregovora, pa prebacivanje odgovornosti na Skupštinu nije na 
mjestu, jer sve institucije imaju zajednički cilj, a to je članstvo u EU. Obavijestio je poslanike 
da je Vlada, na sjednici od 19. februara, povodom razmatranja Akcionog plana za poglavlje 
23, donijela dva zaključka, od kojih segment drugog zaključka glasi: „Takođe, potrebno je kroz 
odgovarajuću zakonodavnu aktivnost sačuvati inicijativnost Vlade za podnošenje predloga za 
razrješenje nosilaca državno-tužilačke i sudijske funkcije za neadekvatan i neodgovoran odnos 
prema prioritetima države u oblasti vladavine prava, kako ih Vlada vidi.“ On je istakao da se 
ovakav zaključak može protumačiti kao namjera za pritiskom na nosioce pravosudne i 
tužilačke funkcije, odnosno kao miješanje izvršne u nadležnosti sudske vlasti. Dodao je da 
parlamentarna većina ima mogućnost da utiče na izbor nosilaca pravosudne i tužilačke 
funkcije kroz izbor članova Sudskog i Tužilačkog savjeta i vrhovnog državnog tužioca, umjesto 
da Vlada utiče na njihov rad, te je upitao ministra Pažina za pojašnjenje ovog zaključka. 

Ministar Pažin je istakao da je saglasan sa poslanikom Pavlovićem u pogledu neophodnosti 
izgradnje sistemskog pristupa izazovima u poglavlju 23, imajući u vidu da je u dosadašnjoj fazi 
postojala disperzija organa koji odlučuju o suštinskim pitanjima iz ovog poglavlja, kao što je 
korupcija. On je kazao da je napravljen ozbiljan iskorak budućim formiranjem Agencije za 
anitkorupciju, koja treba da objedini preventivne i represivne mehanizme i koja će imati visok 
stepen nezavisnosti. U dijelu nezakonitih bogaćenja i nesrazmjernih prihoda nosilaca javnih 
funkcija, kazao je da treba razlikovati slučajeve u kojima neko ne prijavi imovinu iz nehata ili 
nemara i slučajeve kad je neko imao namjeru da prikrije prihode. U odgovoru na izlaganje 
poslanice Jasavić, on je istakao da je jednako važno da nevina lica ne budu stigmatizovana, 
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kao i to da osobe koje su počinile krivično djelo budu kažnjene. U pogledu zaključka Vlade koji 
je pročitao predsjednik Odbora, zaključio je da je veoma važno pitanje odgovornosti, odnosno 
to ko će snositi odgovornost za neuspjeh u poglavlju 23. Po njegovim riječima, ako je to 
Ministarstvo pravde, onda bi trebalo da ima odgovarajuće ingerencije. 

Poslanik Sekulić je kazao da je glasanjem za ustavne i zakonske izmjene Skupština izmjestila 
tužilačke organe iz ingerencija izvršne vlasti, te da treba reći da je Skupština odgovorna za 
ovaj proces. On je ponovio da je politička volja više puta demonstrirana od strane Vlade. 

Ministar Pažin je dodao da svi treba da budu posvećeni pravnoj struci i da se zajedno posvete 
izazovima u reformi u oblasti vladavine prava, koji će biti sve teži. On je kazao da će se 
odazvati eventualnom pozivu na plenarnu sjednicu na ovu temu. 

Zatim se prešlo na razmatranje druge tačke dnevnog reda. 

 

TAČKA 2 

Akcioni plan za pregovaračko poglavlje 24 – Pravda, sloboda i bezbjednost 

Predsjednik Odbora je podsjetio da Akcioni plan za poglavlje 24 obuhvata 10 oblasti: migracije, 
azil, vizna politika, spoljne granice i Šengen, pravosudna saradnja u građanskim i krivičnim 
stvarima, policijska saradnja i borba protiv organizovanog kriminala, borba protiv terorizma, 
suzbijanje zloupotrebe droga, carinska saradnja i falsifikovanje eura. On je dodao da je u ovom 
poglavlju ključna spremnost države da se suoči sa organizovanim kriminalnim grupama, koje 
se bave trgovinom ljudima, drogom, oružjem i dr. Podsjetio je na nedavni slučaj hapšenja 
državljana Crne Gore, Srbije i Hrvatske koji su se bavili trgovinom drogom, te kazao da 
organizovani kriminal ne poznaje nacionalne granice, pa bi i sudski i policijski organi trebalo 
da rade na unapređenju saradnje. 

Šefica Radne grupe za poglavlje 24 i savjetnica u Ministarstvu unutrašnjih poslova Mira 
Cerović kazala je da su u adaptaciju akcionih planova aktivno bili uključeni predstavnici 
Evropske komisije i NVO sektora. Ona je istakla da su predstavnici Evropske komisije, na 
petom sastanku Pododbora za pravdu, slobodu i bezbjednost održanom u februaru, istakli da 
je u ovoj oblasti zabilježen značajan napredak. Na kraju 2014. godine, oko 30% mjera je ostalo 
nerealizovano, ali je Cerović istakla da njihova realizacija nije problematična, jer se u najvećoj 
mjeri odnosi na realizaciju Projekta za izradu Šengenskog akcionog plana Crne Gore, čije 
kašnjenje je proizvelo kašnjenje u realizaciji niza povezanih mjera. 

Prema riječima gđe Cerović, u oblasti migracija donijet je novi Zakon o strancima, koji će stupiti 
na snagu 1. aprila 2015. godine, a čiju izradu je podržao Razvojni fond Međunarodne 
organizacije za migracije (IOM), posredstvom Kancelarije IOM-a u Podgorici. Takođe, izrađen 
je nacrt novog zakona o azilu, koji će uskoro biti dat na javnu raspravu. U 2014. godini, Vlada 
je donijela Strategiju integrisanog upravljanja granicom za period od 2014-2018, Okvirni 
akcioni plan za njenu implementaciju, kao i Akcioni plan za 2014. godinu. Kad je u pitanju 
bezbjednost granica, potpisani su protokoli o zajedničkim patrolama na državnoj granici sa 
Albanijom, Bosnom i Hercegovinom, Kosovom i Srbijom. U pogledu policijske saradnje, Crna 
Gora je u septembru 2014. godine potpisala Sporazum o operativnoj i strateškoj saradnji sa 
EUROPOL-om, a planira se slanje oficira za vezu koji će pomoći intenziviranju saradnje sa 
državama članicama EU. U kontekstu borbe protiv terorizma, priprema se nova strategija koja 
će zamijeniti postojeću Strategiju za prevenciju i suzbijanje terorizma, pranja novca i 
finansiranja terorizma, za period 2010-2014. 

Poslanica Jasavić kazala je da smatra da Crna Gora nema dovoljno kapaciteta za kvalitetno 
sprovođenje obaveza u pogledu pravosudne saradnje u građanskim i krivičnim stvarima, 
carinske saradnje i drugih oblasti. Ona je dodala da država treba u sistem reformi da uključi 
stručnjake, pojedince sa ličnim i profesionalnim integritetom, ali ne pod pritiskom EU, već na 
osnovu sopstvene inicijative. 
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Gđa Rajković je kazala da je ona u poglavlju 24, osim za koordinaciju, zadužena i za podoblast 
koja se tiče pravosudne saradnje u građanskim i krivičnim stvarima. U ovoj oblasti su 
realizovane sve mjere, osim jedne iz nadležnosti Ministarstva rada i socijalnog staranja, a koja 
se tiče ratifikacije Haške konvencije o međunarodnom ostvarivanju prava na izdržavanje 
djeteta i drugim oblicima izdržavanja porodice iz 2007. godine. U vezi sa narednim koracima 
u pogledu usklađivanja zakona iz oblasti građanskopravne materije, ona je istakla da su 
predstavnici EK zaključili da se usklađivanje Zakona o parničnom postupku i Zakona o 
izvršenju i obezbjeđenju može odložiti za 2016. ili 2017. godinu. U pogledu pravosudne 
saradnje u krivičnim stvarima, u 2015. godini biće organizovane tri TAIEX misije, posvećene 
preporukama o usklađivanju zakona u dijelu evropskog naloga za hapšenje, privremenih 
dokaza, zaštite svjedoka, osumnjičenih i drugih subjekata koji se pojavljuju u sudskim 
postupcima sa međunarodnim elementom. Rajković je dodala da je Crna Gora ispunila sve 
preporuke za početak pregovora za potpisivanje sporazuma o saradnji sa Eurodžastom, te da 
se nada da će nacrt sporazuma biti parafiran 20. aprila. 

Poslanik Pavlović je iskazao stav da indikatori uticaja treba da budu dodatno precizno 
definisani u dijelu Akcionog plana za poglavlje 24 koji se tiče policijske saradnje i borbe protiv 
organizovanog kriminala. On je ponovio da je Skupština mnogo manje od civilnog sektora 
uključena u javni diskurs o reformama u oblasti vladavine prava, te da se od koncepta po kojem 
je Nacionalni savjet za evropske integracije imao važnu ulogu došlo do tačke u kojoj se Odbor 
za evropske integracije upoznaje sa dokumentima koje je Vlada već usvojila. On je istakao 
čuđenje zbog toga što u akcionim planovima za poglavlja 23 i 24 nema pitanja transformacije 
Agencije za nacionalnu bezbjednost, te kazao da treba povesti ozbiljnu raspravu o 
bezbjednosnim problemima, čime bi se poslala poruka podrške poštenim službenicima Uprave 
policije koji žele da se suprotstave organizovanom kriminalu. 

Šefica Radne grupe za poglavlje 24 Mira Cerović, u odgovoru na stav poslanice Jasavić o 
kapacitetima za carinsku saradnju, kazala je da je u saradnji sa ekspertima iz EU izrađena IT 
strategija za razvoj informacionog sistema Uprave carina. Pored toga, izrađen je nacrt zakona 
o carinskoj službi, izmijenjen pravilnik Uprave carina o sistematizaciji radnih mjesta, te 
formirana zajednička kancelarija Uprave carina i Uprave policije. U pogledu indikatora uticaja, 
ona je kazala da su sve mjere iz Akcionog plana koncipirane u saradnji sa predstavnicima EK, 
na osnovu njihovih preporuka. Ona je dodala da će, kao i svi drugi dugoročni dokumenti, ovi 
akcioni planovi biti periodično korigovani. 

Predsjednik Odbora Slaven Radunović je pomenuo jednu od mjera iz Akcionog plana za 
poglavlje 24 – Razviti mehanizme spašavanja ljudi, materijalnih i kulturnih dobara i životne 
sredine – te upitao koji su kapaciteti države za spašavanje i adekvatan odgovor na nautičke 
incidente. On je kazao da bi država trebalo da posjeduje dva opremljena plovila u Baru i 
Herceg Novom, koja bi služila u ovakvim situacijama. Takođe, pošto će Crna Gora biti „prva 
linija odbrane“ od prekograničnog kriminala i priliva azilanata po ulasku u EU, upitao je da li je 
država spremna da odgovori tom izazovu. 

Zamjenica predsjednika Odbora Marija Maja Ćatović se saglasila da bi trebalo formirati službu 
za zaštitu i spašavanje na cijeloj crnogorskoj obali, ali i istakla da opštine u Boki imaju obučene 
i opremljene ljude za spašavanje na moru. Što se tiče velikih incidentnih situacija, poput 
nasukanja kruzera, ona je kazala da te probleme imaju i mnogo razvijenije zemlje, a za njihovo 
rješavanje su neophodna velika sredstva. 

Gđa Cerović je kazala da Ministarstvo unutrašnjih poslova radi na povećanju broja plovila za 
incidentne situacije, ali da će o tome informisati Skupštinu nakon završetka tog procesa. Kad 
je u pitanju jačanje bezbjednosti na granicama, prema njenim riječima, projektom za 
Šengenski akcioni plan biće urađena mapa puta, odnosno spisak obaveza u pogledu 
unapređenja infrastrukture za adekvatno kontrolisanje granice, a u maju će biti završena 
analiza potreba kao prvi korak u projektu. U pogledu prava na azil, u februaru 2014. godine je 
otvoren Centar za azilante, po evropskim standardima, a Akcionim planom je predviđeno 
proširivanje kapaciteta. Takođe, novi zakon o azilu je u fazi nacrta i biće ubrzo na javnoj 
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raspravi. Ona je dodala da je u planu i jačanje ljudskih kapaciteta za kvalitetno upravljanje 
granicom. 

Pošto je rasprava iscrpljena, predsjednik Odbora se zahvalio gostima i prešlo se na 
razmatranje treće tačke dnevnog reda. 

 

TAČKA 3 

Razno 

Predsjednik Odbora je obavijestio članove da će 2. aprila biti održana sjednica, na kojoj će se 
razmatrati nivo realizacije preporuka POSP-a, kao i Drugi polugodišnji izvještaj o ukupnim 
aktivnostima u okviru procesa integracije Crne Gore u EU za period jul – decembar 2014. 
godine. Na sjednici će učestvovati ministri unutrašnjih poslova Raško Konjević, vanjskih 
poslova i evropskih integracija Igor Lukšić i pravde Zoran Pažin, kao i zamjenik VDT-a. Pored 
toga, u sklopu pripreme zajedničke sjednice sa Odborom za ekonomiju, finansije i budžet, na 
kojoj će se održati konsultativno saslušanje na temu IPA fondova, upućeno je pismo 
Revizorskom tijelu sa zahtjevom za dostavljanje informacija, pa se prema njegovim riječima, 
sjednica može održati nakon 20. aprila. 

Radunović je obavijestio i da je organizacija službene posjete Holandiji u toku, kao i da je 
Kolegijum predsjednika Skupštine Crne Gore odobrio službenu posjetu Poljskoj. Kad su u 
pitanju posjete parlamentarnih delegacija Crnoj Gori, Odbor za evropske poslove Parlamenta 
Portugala je predložio 15. april za sastanak, a delegaciju će dočekati zamjenica Ćatović. 
Predsjednik je obavijestio i da će u ponedjeljak 30. marta, dvije delegacije Odbora održati 
tribine sa srednjoškolcima – u Ulcinju, Baru, Danilovgradu i Podgorici, kao i sastanke sa 
predstavnicima pomenutih opština, na temu IPA fondova. 

 

Sjednica je zaključena u 13.15 časova.   

 

     SARADNICA U ODBORU                                              PREDSJEDNIK ODBORA    

          Sanja Bulatović s.r.        Slaven Radunović s.r. 


